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MUNDTLIG FORESPØRGSEL MED FORHANDLING O-0066/07
jf. forretningsordenens artikel 108
af Glyn Ford, Giles Chichester, Graham Watson, Arlene McCarthy, Peter Skinner, Baroness 
Nicholson of Winterbourne, Elizabeth Lynne, Baroness Sarah Ludford, Toine Manders, David Martin, 
Glenys Kinnock, Claude Moraes, Erika Mann, Alexandra Dobolyi, Ana Maria Gomes, Robert Evans, 
Christopher Heaton-Harris, Reino Paasilinna, Marianne Mikko, Stephen Hughes, Stavros Lambrinidis, 
Malcolm Harbour, Bill Newton Dunn, Catherine Stihler, Sérgio Sousa Pinto, Jan Andersson, Linda 
McAvan, Luisa Morgantini, Jan Marinus Wiersma, Harlem Désir, Jo Leinen, Zita Gurmai, Caroline 
Lucas, Brian Simpson, Barbara Weiler, Christel Schaldemose, Neena Gill, Benoît Hamon, Michael 
Cashman, Udo Bullmann, Corina Creţu og Glenis Willmott
til Kommissionen

Om: Brandsikkerheden i hoteller

Den 18. august 2007 omkom tre personer ved en brand i Penhallow Hotel i Newquay i det sydvestlige 
England.

Bagefter blev der givet udtryk for bekymring over, at der ikke havde været et tilstrækkelig stort antal 
brandmænd og stigevogne til rådighed, og dertil kom, at der ikke var installeret sprinkleranlæg.

Denne tragedie bekræfter, hvad der synes at være en tendens i Europa. Alene i de sidste tre år er 
mindst 60 personer omkommet ved hotelbrande, som alle har ramt hoteller uden sprinkleranlæg, 
mens der derimod ikke er registreret dødsfald på hoteller, hvor der findes sådanne anlæg. Mener 
Kommissionen, at indsamling af statistikker i hele EU ville kunne bidrage til, at man kunne få et 
virkelighedstro billede af, hvor mange der er omkommet eller blevet kvæstet ved hotelbrande?

I øjeblikket er hotelgæsterne udsat for en varierende risiko i Europa, da der ikke findes fælles 
standarder. Ungarn har den bedste beskyttelse med hensyn til sprinkleranlæg, mens sprinkleranlæg 
ikke er obligatoriske i Frankrig, og de øvrige medlemsstater indtager en mellemstilling.

Mener Kommissionen, at sprinkleranlæg ville kunne være en effektiv metode med henblik på at 
forbedre brandsikkerheden i hoteller, hvis de installeredes i nybyggede hoteller eller langs flugtvejene 
i de eksisterende hoteller? Mener Kommissionen, at fælles EU-brandsikkerhedsstandarder for hoteller 
ville være til gavn for borgerne?

Kommissionen har drøftet spørgsmålet om brandsikkerheden i hoteller siden 1986, og der er ikke 
truffet nogen endelig afgørelse.
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